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Voorwoord voorzi9er  

Allen , 
2025… Een jaar dat begint met het uitwisselen van de beste wensen 
naar elkaar. Helaas nu een keer niet gezellig met elkaar Ejdens de 
gebruikelijke nieuwjaarsrecepEe, maar vanuit de luie stoel. 

Een jaarwisseling is ook alEjd een moment van omkijken naar het 
voorbije jaar, waarin helaas ook weer trieste gebeurtenissen hebben 
plaatsgevonden. Op bestuurlijk vlak kregen we te maken met wat 
onverwachte wijzigingen, namelijk de samenstelling van de bouw en 
schouwcommissie. Deze is gewijzigd door het stoppen van enkele 
commissieleden. 

Gestopt zijn: René van Aartrijk, Renate Le9erman en Peter de Jong. 

Hierbij aangetekend dat Peter wel met de schouwcommissie wilde 
doorgaan, maar niet met de bouwcommissie, en het bestuur een 
voorstander is om de samenstelling idenEek te laten zijn. Hierop hee_ 
ook Peter gekozen te stoppen. 

Dit is jammer maar het is gebaseerd op persoonlijke keuzes, die moeten 
wij met z’n allen respecteren. De leden die gekozen hebben om te 
stoppen, wil ik oprecht bedanken voor hun gedane inzet en alles wat ze 
hebben gedaan. 

Bent u benieuwd geworden hoe de nieuwe samenstelling is geworden? 
Kijk dan, aan het einde van deze Tuinpraat, bij het overzicht van de 
commissies binnen de vereniging. 

Een prebge constatering is m.i. wel dat het tuinieren bij veel mensen 
iets losmaakt, getuige de bezebng van de tuinen, want alle tuinen zijn 
verhuurd en hebben een nieuwe huurder. Dat is op zich weer goed 
nieuws voor de vereniging en natuurlijk ook voor de penningmeester. 
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De nieuwe huurders zijn:  

Corinne Erken, TUIN 4   Margreet Maris, TUIN 6b 
Greetje Groenhof, TUIN 14  Jeroen van de Ven, TUIN 23 
Arie van Steensel, TUIN 24  Isabelle de Koster-Fiere, TUIN 28a 
Anneke van Dijk, TUIN 48  Pandora Zee, TUIN 62 
Marcel Visser, TUIN 77   Elena Dyba, TUIN 124 
Kor van der Waal, TUIN 52 

Ik wens alle nieuwe leden van harte welkom en heel veel succes en 
plezier met tuinieren. 

Nu maar hopen op een jaar met prebg en lekker tuinweer, want daar 
hebben we na afgelopen jaar wel een beetje recht op denk ik. Bij prebg 
tuinweer hoort natuurlijk ook een regelmaEg bezoekje aan de kanEne. 
Daarbij kunt u dan ook zelf constateren dat onze verenigingsgelden goed 
worden besteed. Want zoals we weten, is men druk bezig om de hal en 
de toile9en een fraaie make-over te geven. 

En het mag gezegd, het loopt vooralsnog zeer voorspoedig. Albert is met 
een select gezelschap druk in de weer om dit project naar ieders 
tevredenheid af te ronden. 

Komt er dan door het gemis van de nieuwjaarsrecepEe helemaal geen 
gezellig samenzijn? Jawel hoor, want als de werkzaamheden straks zijn 
afgerond, willen we dit natuurlijk graag met elkaar vieren onder het 
genot van een hapje en een drankje. 

Reserveer daarvoor nu alvast de volgende datum in uw agenda: 
zaterdag 1 maart aanstaande. En als we het dan toch over data’ s 
hebben: Hee_ u de aanstaande ALV van 21 maart al in uw agenda 
staan? 

Ik hoop u bij beide gelegenheden te zien. Vriendelijke groet, 

Rens Abresch, uw voorzi9er 
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Mededelingen vanuit het bestuur 

Algemene Ledenvergadering 
Het bestuur nodigt alle leden uit tot het bijwonen van de Algemene 
Ledenvergadering.  Deze vergadering zal worden gehouden op vrijdag 
21 maart aanstaande in ’t Gebouw en we beginnen om 20:00 uur. 
 
Het is voor u de gelegenheid om mee te denken en te beslissen over het 
te voeren beleid door het bestuur. 
 
Wij rekenen op uw komst. 
 
Namens het bestuur,  

Leen van der Meijde (secretaris)  

 
Kan?ne 
Het is de afgelopen weken rusEg in 
de kanEne wat betre_ broodje van 
de dag , kopje koffie of een drankje. 
Ondanks dat is het toch heel druk in 
de kanEne, maar op een andere 
manier. Na de kerstdagen is Albert 
samen met zijn vader gestart met het 
slopen van de hal en dat was hard 
nodig. Aangevuld met een paar van 
zijn vrienden (Let op: zijn pa en 
vrienden die vrijwillig voor onze 
vereniging bezig zijn!) is er een hoop 
werk verricht. Natuurlijk verwennen 
we ze met een lekker hapje en 
drankje, dat is belangrijk. 
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Maar vergeet niet onze 
Henk en André die ook druk 
bezig waren, Henk hee_ 
vooraf al dingen gesloopt en 
André zat opgevouwen op 
de vliering voor de 
elektriciteit. En laten we niet 
vergeten Ewoud die net is 
begonnen als aankomend 
bestuurslid en in de ochtend 
om 7.00 uur al in de kanEne 
aanwezig was om de 
vloerlegger toegang te 
geven tot de kanEne. 

En daar zat het probleem, 
hij zou dinsdag 21 januari  

de vloer komen leggen maar helaas die dag niemand gezien. Daardoor is 
alles uitgelopen. De vloer moest eerst voorzien zijn van een primer en 
dat moet 2x gebeuren en afgelopen 
zaterdag 25 januari  zijn de eerste 
tegels gelegd. Dat moet eerst goed 
drogen vandaar dat dit weekend de 
kanEne voor iederéén gesloten is. A.s 
dinsdag wordt de rest van de vloer 
gelegd en vrijdag wordt die verder 
gevoegd. 

Dat alles betekent dat bepaalde 
werkzaamheden nu even sEl liggen en 
dat we volgende week weer verder 
kunnen gaan. 
Voorlopig blij_ de kanEne open vanaf 
15.00 uur ik laat weten wanneer we 
weer volledig open gaan en hoop dat jullie hier begrip voor hebben. 
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Er moet nu nog een hoop gedaan worden en we hopen dit binnen 2 
weken (weekenden) uitgevoerd worden. 

Daarna moet er echt een grote 
schoonmaak plaats vinden. Ik wil 
hier zondag 9 februari mee 
beginnen en als er iemand is die 
zegt ja ik wil helpen geef je dan bij 
mij op via mail 
h.lubeek@kpnplanet.nl. Voor een 
hapje en drankje wordt gezorgd. 
Eventueel kunnen er ook 
schoonmaakwerkzaamheden 
plaats vinden op maandag 10 
februari. 

Ik hoor jullie graag. 

Op zaterdag 1 maart willen we 
jullie graag uitnodigen voor de 

officiële opening van de nieuwe hal. Onder het genot van een hapje en 
drankje willen we jullie dan graag laten zien hoe mooi het geworden is. 

We zien jullie graag op zaterdag 1 maart vanaf 14.00 uur. 

Yolanda Lubeek, KanEnebeheerster 

Een uitgebreider verslag (met foto’s) van de verbouwing is te vinden op 
de website, www.vtv-obl.nl 
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UitgiZe van zaden etc. 

Op zaterdag 15 maart worden de door u bestelde zaden, aardappelen 
en uien uitgegeven. U kunt ze Ejdens de openingsEjden van de kanEne 
ophalen. 

Zoals gebruikelijk ontvangt u 10% korEng op de zaden. Maar 
daarentegen hee_ de overheid op het laatste moment in december 
2024 besloten om de btw op zaden en pootgoed (waaronder uien en 
aardappelen) te verhogen van 9% naar 21%. Daar deze btw-verhoging 
ook aan ons doorberekend wordt zal de prijs van alle producten 10 tot 
12% hoger zijn dan catalogusprijs. 

De leveranciers ronden opnieuw af waardoor de exacte prijs nog niet is 
aan te geven. Hopelijk is voor de levering wel de juiste prijs bekend. 

Van de leverancier van de Aloue9e hebben wij te horen gekregen dat dit 
jaar niet de maat 35/50 geleverd kan worden maar de maat 28/35. Er 
zi9en dus meer aardappelen in een kilo. Wij hebben besloten uw 
bestelling in gewicht te handhaven en het prijsverschil tussen de maten 
voor rekening van de vereniging te nemen. De btw-verhoging moeten 
we wel doorvoeren waardoor de prijs van één kilo Aloue9e nu €4,50 
wordt. 

U ontvangt in de week voor de uitgi_e van de penningmeester een 
factuur met het verzoek dit bedrag over te maken naar de rekening van 
de vereniging. Dit maakt het voor ons een stuk makkelijker, maar 
betalen bij asalen blij_ ook mogelijk. 

Bert, André en Leen 
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GEWASBESCHERMINGSMIDDELEN,  
BESTRIJDINGSMIDDELEN  
OF GEWOON GIF? 
 
Vrijdag 7 maart om 20.00 uur in ’t Gebouw 
 
Een presentaEe over gewasbeschermingsmiddelen door 
ondergetekende. 
 
Vorig jaar op de algemene ledenvergadering was er enige discussie over 
het gebruik van gewasbeschermingsmiddelen. Op zich heel begrijpelijk, 
ook maatschappelijk is er veel discussie over 
gewasbeschermingsmiddelen. 
 
Ik zal trachten inzicht te geven in wat nu gif is en hoe gi_igheid gemeten 
wordt. Verder zal ik ingaan op het toelaEngsbeleid van 
gewasbeschermingsmiddelen in Europa en Nederland. 
 
Om toch een beetje prakEsch te blijven zal ik ook proberen om aan te 
geven welke mogelijkheden er zijn op de volkstuin om gewassen te 
beschermen tegen ziekten en plagen met, al dan niet natuurlijke, 
gewasbeschermingsmiddelen. 
 
Uiteraard is er volop gelegenheid voor het stellen van vragen en 
discussie. Hopelijk zie ik u dan! 
 
Ewoud van der Ven  
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Algemene Ledenvergadering (ALV)  

Agenda voor de Algemene Ledenvergadering op 21 maart 2025 

1.   Opening door de voorzi9er 

2.   Binnengekomen stukken 

3.   Mededelingen 

4.   Notulen van de Algemene Ledenvergadering van 22 maart 2024 

5.   Jaarverslag 2024 door de secretaris 

6.   Financieel jaarverslag door de penningmeester  

7.   Verslag van de kascommissie 

8.   Aangepaste begroEng 2025 en begroEng 2026 

9.   Vaststellen contribuEe 2026 

10. Verkiezing bestuursleden 

11. Verkiezing reservelid voor de kascommissie 

12. Verzoek aan de vergadering voor het verlenen van décharge voor        
het door het bestuur gevoerde beleid in 2024 

13. Rondvraag 

14. SluiEng door de voorzi9er 
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Toelich?ng agendapunt 4 (Notulen ALV 2024) 
Notulen Algemene Ledenvergadering gehouden op 22 maart 2024. 
 
Afwezig met kennisgeving: dhr. Schoffelmeer, mevr. de Graaf, dhr. Stok, 
mevr. De Koning, dhr. Elderson en dhr. Abresch. 
31leden (inclusief het bestuur) hebben de presenEelijst getekend. 

1. Opening door de voorzi9er. 
Klokslag 20.00 uur opent de waarnemend voorzi9er de vergadering met 
een speciaal woord van welkom voor het (enige) lid van verdienste dhr. 
John FruijEer en de heren Kuilman, Vroonland en het paar Tramper/
Oomens. 
 
2. Binnengekomen stukken. 
Er zijn geen binnengekomen stukken. 

3. Mededelingen. 
Er zijn geen mededelingen. 

4. Notulen van de ALV 2023. 
Er zijn geen op- of aanmerkingen op de notulen en daarop worden ze 
aangenomen. 

5. Jaarverslag 2023 door de secretaris. 
Ook deze wordt zonder op- of aanmerkingen aangenomen. 

6. Afscheid. 
Er moet van twee bestuursleden en een redacEepaar afscheid genomen  
worden die om diverse redenen het afgelopen jaar voor hun funcEe 
bedankt hebben. Yolanda bedankt Willem Kuilman voor zijn werk als 
voorzi9er, Albert doet dat met bestuurslid Ed Vroonland en Leen 
bedankt Albert en Lucienne voor hun inzet voor de Tuinpraat. Allen 
kregen een cadeaubon en een boeket bloemen. 
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7. Verkiezing nieuwe voorzi9er. 
Yolanda gee_ aan waarom de beoogd voorzi9er niet op de vergadering 
aanwezig kan zijn en gee_ een uitgebreide profielschets van hem. 
Zonder tegenkandidaten wordt Rens Abresch met één onthouding van 
stemming door de vergadering aangesteld als nieuwe voorzi9er van 
onze vereniging. 

8. Verkiezing bestuursleden. 
Albert Feuth en Adri Brussaard zijn statutair a_redend en hebben zich  
herkiesbaar gesteld. Aangezien er geen tegenkandidaten zijn 
aangemeld, 
worden beide heren herkozen als bestuurslid voor de periode van drie 
jaar. 

9. Verkiezing van een reservelid van de kascommissie. 
Door het a_reden van mevr. Bervoets als lid en het doorschuiven van 
dhr. Boekee moet er een nieuw reservelid gekozen worden. Dhr Gerard 
Arends stelt zich beschikbaar. 

10. Financieel jaarverslag. 
André gee_ een toelichEng op zijn jaarverslag. Het project hal/toile9en 
is niet door gegaan en doorgeschoven naar dit jaar. De kanEne hee_ een 
uitstekend jaar gehad. 
 
Vraag van dhr. Gerard Arends: In het overzicht staat voor de kanEne 
opbrengst minus kosten een bedrag van €7236,00 terwijl er een pagina 
verder een bedrag van €6500,00 genoemd wordt. André gee_ uitleg 
over dit verschil. 
 
Uitgaven: 
Het vervangen van de cv-ketel is teruggebracht naar 2023 met de 
aanschaf van airco. Hierdoor zijn de energiekosten met ongeveer €100 
per maand gedaald.  
Dhr. Jansen vraagt als een lening niet mogelijk is of er dan andere 
mogelijkheden zijn om geld te generen voor de vereniging. André 
antwoord dat bv. een “fancy fair” weinig oplevert.  
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Vanuit de vergadering komt de opmerking dat dit soort acEviteiten wel 
alEjd door hetzelfde kleine groepje leden wordt gedaan. Albert gee_ 
namens het bestuur aan dat als er leden zijn die iets willen organiseren 
het bestuur dat graag wil faciliteren. 
 
Dhr. Henny vraagt waarom vorig jaar de contribuEe is verhoogd. André 
gee_ een toelichEng op het voorstel van het bestuur wat door de ALV in 
2023 is aangenomen. 

11. Verslag van de kascommissie. 
Deze commissie is op 23 februari 2024 bijeen geweest om de boeken te  
controleren en hebben daar geen onrechtmaEgheden in gevonden. De 
commissie verzoekt de vergadering décharge te verlenen aan de  
penningmeester. 
De vergadering gaat akkoord met dit verzoek. 
 
De voorzi9er last een korte pauze in. 
Om 21.00 uur hervat de voorzi9er de vergadering. 

12. BegroEng 2024 en 2025. 
Herziene begroEng 2024.  
Voor de energielevering is een vast contract voor een jaar afgesloten. 
Voor de Tuinpraat is nog een vol bedrag begroot maar we willen dit 
verlagen door de Tuinpraat deels digitaal te gaan maken. 
Een groot project als het renoveren van de hal/toile9en is te kostbaar 
als dit volledig wordt uitbesteed aan een aannemer. Daarom zoeken wij 
vrijwilligers die mee kunnen werken om dit project te realiseren. Leden 
kunnen zich aanmelden bij Albert Feuth of Yolanda Lubeek. 
Al met al verwacht de penningmeester een tekort van €16000,00 over 
2024 wat gehaald moet worden uit de reserves. 
 
Dhr. van der Schoor hee_ een vraag over het plaatsen van 
zonnepanelen.André gee_ en toelichEng op het idee van plaatsen van 
zonnepanelen. 
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Hierop volgt in de vergadering een discussie over saldering en de kosten 
van energie. Dhr. van de Ven vraagt wat het totale verbruik is met de 
airco en hoeveel panelen hiervoor nodig zijn. André gee_ aan met 
Albert te gaan bekijken of het plaatsen van zonnepanelen mogelijk is en 
hoeveel er dan moeten komen. 

Dhr.Pegels vraagt of bij de post “onderhoud complex” ook het uitdiepen 
van de sloten hoort. Er volgt een discussie over het uitdiepen van de 
sloten en dhr. van der Ven gee_ het verschil in hoogte van ons complex 
t.o.v. de omgeving. 

André erkent het probleem en zegt toe dit binnen het bestuur te willen 
bespreken en er in de Tuinpraat melding van gemaakt zal worden. 
 
Hierna wordt de herziene begroEng 2024 in stemming gebracht en  
aangenomen. 
 
BegroEng 2025.  
Een punt voor deze begroEng is of de projecten van 2024 gerealiseerd 
kunnen worden of moeten deze (voor een deel) worden  
doorgeschoven naar 2025. 
Eind 2026 loopt het huurcontract met de familie Vink af en zal er 
onderhandeld moeten worden. 
De begroEng 2025 wordt in stemming gebracht en goedgekeurd. 

13. ContribuEe en huur. 
Het bestuur stelt voor de huidige tarieven niet te verhogen. De 
vergadering stemt hiermee in. 
  
14. Aanpassing Huishoudelijk Reglement. 
André gee_ een toelichEng op de aanpassingen en zegt daarbij ook 
gekeken te hebben naar andere verenigingen hoe zij het één en ander 
geregeld hebben. Na uitleg door André op enkele vragen worden de 
aanpassingen door de vergadering aangenomen. 
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15. Décharge. 
Het bestuur verzoekt de vergadering haar décharge te verlenen voor het 
gevoerde beleid in het afgelopen verenigingsjaar. 
De vergadering honoreert dit verzoek. 
 
16.Rondvraag. 
Dhr. Vroonland: hee_ geen vraag maar een advies, er is een 
pfytho_hora-stam die zeer besme9elijk is en waar ook de Aloue9e 
gevoelig voor is en het raadzaam is om de aardappels te spuiten. 
Dhr.Boekee: vraagt hoeveel ledenmutaEes er per jaar zijn. Het antwoord 
is gemiddeld derEen. Dit jaar bij uitzondering wat meer. Er is nog steeds 
een (kleine) wachtlijst. 
Mevr. R. Le9erman: hee_ moeite met spuiten, kan daar meer toezicht 
op gehouden worden. Yolanda gee_ aan dat wij geen poliEeagentje 
kunnen spelen en dat problemen met de direct betrokkenen 
uitgesproken moeten worden. Er volgt een discussie over het gebruik 
van bestrijdingsmiddelen. Dhr. van der Ven gee_ uitleg over het verschil 
tussen chemische en biologisch middelen. Hij zegt dat ook de biologisch 
boer spuit en hij is bereid om op een avond uitleg te komen geven over 
gewasbeschermingsmiddelen. 
Dhr. van Pelt: gee_ aan dat hij met dhr. Schipper (eigenaar van de 
boomgaard aan de oostzijde) hee_ gesproken over de kwaliteit van het 
slootwater. Dhr. Schipper zei hem dat de kwaliteit goed is en dat dit 
regelmaEg gecontroleerd wordt. 
Mevr. Le9erman: in Sliedrecht hee_ het RIVM onderzoek gedaan naar 
Pfas en ook in de Hoeksche Waard. Hier is het nog onder de norm, maar 
zij zou graag voorlichEng door de vereniging zien. Mevr. Kemp-
Randewijk reageert hierop dat niet alles bij het bestuur gelegd moet en 
dat er zo nodig door de leden werkgroepjes opgezet moeten worden. 
Yolanda is het eens met de woorden van mevr. Kemp-Randewijk. 
 
Verder geen vragen meer voor de rondvraag. 
 
17. SluiEng. 
Niets meer aan de order zijnde sluit de voorzitter om 22.05 de 
vergadering. 
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Toelich?ng agendapunt 5 (Jaarverslag 2024) 
Wat het weer betre_ was 2024 niet geweldig. Een nat en zacht voorjaar, 
een redelijke zomer en weer een zachte maar vooral na9e herfst. We 
zullen het er mee moeten doen. 
Ook dit jaar waren er weer vele mutaEes in de tuinverhuur, maar aan 
het einde van het jaar waren bijna alle tuinen verhuurd. 
De tuindienst komt onder de leiding van Albert Feuth steeds beter op 
gang en ook is al het noodzakelijke onderhoud gedaan, met name de 
sloten, Ook de opslagcontainer hee_ een kleurtje gekregen. 
Rond de kerst is er, alweer onder leiding van Albert, begonnen met de 
renovaEe van de hal c.q. de toile9engroep van de kanEne. Medio 
januari moet het project afgerond zijn.  
Nu we het toch over de kanEne hebben, deze hee_ een goed jaar 
achter de rug. Helaas is de BBQ door gebrek aan belangstelling niet 
doorgegaan, maar de mosselavond was daarentegen wel geslaagd. 
De kanEne-commissie kan nog wel vrijwilligers gebruiken!! 
Hoe het met de centen van onze vereniging is gegaan kunt u lezen in het 
verslag van de penningmeester. 
Het afgelopen jaar hebben we door omstandigheden slechts één 
cursusavond reanimaEe en werken met de AED kunnen organiseren, 
uiteraard weer gegeven door ons lid Nel de Koning. In 2025 hopen we 
de draad weer op te pakken en meer avonden te organiseren. 
Bestuurlijk is er ook iets veranderd Adri Brussaard hee_ zich 
teruggetrokken als bestuurslid en is Ewout van der Ven als kandidaat 
bestuurslid toegetreden tot het bestuur. 
Naast alle heuglijke gebeurtenissen waren er ook trieste, we hebben in 
het afgelopen verenigingsjaar afscheid moeten nemen van Marjan van 
Vliet, de vrouw van ons lid en oud-voorzi9er John FruijEer. Kort daarna 
overleed Ingen Visser, hij was jarenlang samen met naamgenoot Jaap 
Visser het gezicht van de Tuinpraat. Op eerste kerstdag is ons lid Marja 
van Brakel overleden. Het bestuur hee_ bij deze gebeurtenis medeleven 
betoond aan de families. 
Na deze trieste woorden spreek ik de hoop uit dat 2025 een goed 
tuinjaar maar vooral voor u een gezond jaar wordt. 
 
Leen van der Meijde  
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Toelich?ng op agendapunt 6 van ALV – Jaarrekening 2024  
 Jaarrekening 2024  

 In onderstaande opgave worden de cijfers vergeleken met de herziene 
begroEng, welke in de ALV van 22 maart 2024 is goedgekeurd.  
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In de kolom “verschil uitgaven” wordt de afwijking zichtbaar tussen 
begroot en de werkelijk gemaakte opbrengst/kosten. Een negaEef 
bedrag betekent dat we meer hebben uitgegeven dan begroot. Door 
een aantal meevallers hebben wij het begrote tekort van € 16.400 terug 
weten te brengen naar € 10.186.  

 

 

De grootste uitgave dit jaar is voor de renovaEe van de hal en toile9en. 
Dankzij het uitstekende werk van Albert Feuth en zijn mannen hebben 
we de kosten aardig in de hand weten te houden. Ook doordat Albert 
een uitstekende zoeker op internet blijkt van de beste materialen tegen 
de laagste prijs.   
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Hoewel op 31 december de verbouwing nog in volle gang was, waren de 
meeste spullen al wel besteld of afgesproken. Alle verwachte kosten in 
2025 zijn in het boekjaar 2024 opgenomen. Uiteraard kan dit nog gaan 
afwijken als de werkelijke kosten berekend worden, maar we 
verwachten daarbij geen grote tegenvallers meer.  

Zoals in de ALV van 22 maart 2024 is gevraagd, hebben wij ook werk 
gemaakt van de zonnepanelen en deze zijn 31 mei 2024 geïnstalleerd en 
in gebruik genomen. Het aantal zonnepanelen zou voldoende moeten 
zijn voor ons jaarlijkse verbruik.   

Helaas hee_ kort na het bestellen van de panelen de overheid besloten 
met ingang van 2027 de salderingsregeling te laten vervallen. In 2024 zit 
nog een deel van het jaar waar gas en elektriciteitsverbruik tot juni 
2024. Voor 2025 en 2026 verwachten we met de salderingsregeling qua 
verbruik op nul uit te komen en alleen de vaste aansluitkosten van 
Eneco en Stedin te moeten betalen.  

Als we helemaal niets hadden gedaan, hadden wij nu een rekening van 
ca. € 3.000 per jaar kunnen verwachten. Door de isolaEemaatregelen, 
de cv vervangen en de zonnepanelen verwachten wij in 2025 en 2026 
zeker € 2.500 te besparen. Vanaf 2027 zal dit iets minder zijn ca. € 1.500. 
De gedane investeringen blijven rendabel alleen zal de terugverdienEjd 
door het wegvallen van de salderingsregeling iets langer zijn.  

Zoals gezegd waren er ook een aantal meevallers:  

• De afrekening van Eneco over 2023 kwam door meevallend 
verbruik op een teruggaaf van € 1.362.  

• Bij het afsluiten van een nieuw 1-jarig contract bleek in de 
vergelijkingen en de gesprekken daarover met andere 
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•  leveranciers, dat wij inmiddels recht hadden op de vermindering 
energiebelasEng. Na veel heen en weer bellen is uiteindelijk deze 
vermindering over de laatste 5 jaar alsnog toegekend en hebben 
we € 2.563 teruggekregen en nog eens € 380 als 
“klachtenvergoeding” van Eneco.  

• De bestaande machines van de tuin-commissie bleken toch nog 
te repareren of hebben van derden graEs tweedehands spullen 
gekregen. Hierdoor zijn de kosten voor het onderhoud van het 
complex aanzienlijk lager dan begroot.  

• De takkenberg niet leeg hoeven te laten halen (€ 750 per keer).  

Na dit alles hebben wij nu nog € 61.000 ter beschikking voor 
toekomsEge grote uitgaven. Dit lijkt veel, maar bedenk, dat wij daar elke 
calamiteit of toekomsEge tegenvaller uit moeten bekosEgen. Een lening 
kunnen we als vereniging niet afsluiten en de subsidiepot van de 
gemeente is ook niet scheuEg.   

Nadere toelichEng bij de inkomsten en uitgaven 2024:  

Grondhuur grondeigenaren  
In overleg is in 2012 besloten de, in de huurovereenkomst met de 
grondeigenaren opgenomen clausule om de grondhuur jaarlijks te 
verhogen met de prijsindexaEe voor de gezinsconsumpEe, op te 
schorten. Voor de grondeigenaren als dank aan hun overleden vader, J.P. 
Vink, welke de vereniging een warm hard toedroeg. De afspraak is 
gemaakt, dat wij het verschil duidelijk zouden aangeven met de 
vermelding “eenmalige korEng JP Vink”. Uiteraard bedanken wij de 
huidige grondeigenaren hartelijk voor deze gunst, waardoor we de 
prijzen voor de tuin zeer redelijk kunnen houden.   
De huidige grondeigenaren hebben wel aangegeven, dat zij bij het einde 
van het lopende huurcontract op 31 december 2026 de samenwerking 
met de vereniging willen voortze9en, maar wel de grondhuurprijs te 
willen heroverwegen.  
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ContribuEe leden  
In de ALV van maart 2023 is besloten de contribuEe per m2 gelijk te 
houden op € 0,27, maar de contribuEe per lid en de donaEe te verhogen 
naar € 30 per 1 januari 2024.  

DonaEes  
De donateurs zijn voornamelijk de klaverjassers en oud leden. Doordat 
de klaverjas op dinsdag goed draait en de bijdrage per donateur is 
verhoogd naar € 30 is deze inkomsten hoger dan voorgaande jaren. Wel 
is duidelijk dat als er klaverjassers stoppen ze ook gelijk het 
donateurschap weer opzeggen.  

KanEne opbrengst  
De kanEne hee_ dankzij de grote inzet van de kanEne-medewerkers 
weer een goed jaar gedraaid. Wel jammer, dat er steeds minder leden 
van de mogelijkheid gebruik maken om eens een keertje langs te komen 
en een kop koffie of thee te nemen. Voor de aanwezige vrijwillige 
kanEne-medewerkers is het ook leuker als ze eens iemand anders zien.  
Ondanks de prijsverhoging is de omzet van € 18.396 lager dan 
voorgaande jaren na corona (2023: € 21.237). Doordat er zeer goed 
gelet is op aanbiedingen is de inkoop minder dan men zou verwachten 
bij de huidige omzet.  
De opbrengst van de kanEne minus de inkoop komt op € 8.963 (2023: 
€ 8.824) en blij_ stabiel.  
Minus de kanEnekosten en de betaalkosten wegens cash geld en pin 
bedraagt de bijdrage van de kanEne aan de kas van de vereniging € 
7.420 (2023: € 6.658).  

Winkel opbrengst  
De verkoop van zaden, zand, meststoffen, stokken, honing e.d. (winkel 
genoemd) verantwoorden wij apart daar de belasEngdienst een aparte 
vrijstelling hanteert.  
De omzet van de winkel is in 2024 € 3.866 (2023: € 4.038; 2022: € 3.799) 
in lijn met voorgaande jaren.  
De opbrengst voor de vereniging is uiteindelijk € 727 (2023: € 995; 2022 
€ 235). De opbrengst wisselt nogal door het verschil in voorraad per 
31-12.  
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De winkel blij_ een belangrijke service aan onze leden en gaat ook nog 
behoorlijk wat Ejd in zi9en om alle zakjes te vullen.  

Elektra  
De afrekeningen van elektra en water komen pas in februari en dat is 
(helaas) na het ter perse gaan van dit verslag.  
De aanschaf van de airco’s in mei 2023 voor koeling en verwarming 
hee_ heel posiEef uitgepakt. De verwachte verhoging van de 
elektriciteitskosten zijn grotendeels uitgebleven en het effect van de 
geplaatste zonnepanelen heb ik hierboven al uiteengezet.  

Gas  
Door de installaEe van de airco’s is het gasverbruik in 2024 alleen 
geweest voor warmwatervoorziening totdat in juli 2024 de boiler is 
geplaatst en de cv-installaEe ontmanteld kon worden. Zo konden ook de 
buizen in de toile9en en hal verwijderd worden als voorbereiding op de 
renovaEe. In november 2024 is de gasaansluiEng definiEef door Stedin 
verwijderd en zijn ook de vaste kosten voor levering van gas gestopt.  

Water  
Verbruik blij_ stabiel 2024 € 154 (2023: 143).  
Onderhoud complex (Kosten totaal € 1.968)  

De tuindienst draait goed. Dat houdt in dat de kosten voor consumpEes 
ook toeneemt (€ 559). Aan gereedschap is € 1.026 uitgegeven. De 
aanhangwagen is heel wat keren gebruikt. Opbrengst € 240. 
Daarentegen was deze bij het gebruik wel vernield (en niet gemeld!) wat 
€ 412 hee_ gekost.  

De drainage is dit jaar niet doorgespoten en de takkenberg alleen 
opgeschoven waardoor deze kosten dit jaar ontbreken. 
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Onderhoud gebouw (Kosten totaal € 945)  
Hier hebben zich geen grote gebeurtenissen voorgedaan. Hierin is een 
nieuwe brandslanghaspel (€ 225) opgenomen. In 2026 moeten de 
brandblussers vervangen worden. De overige kosten zijn de gebruikelijke 
kosten voor onderhoudsabonnementen en kosten voor de toile9en.  

Project Energiebesparing (€ 9.102)  
Dit project was al begroot met € 5.500, maar daar is de wens van de ALV 
voor zonnepanelen bijgekomen. De zonnepanelen hebben totaal € 
7.740 gekost. Overige is voor de boiler, het weghalen van de cv en 
nieuwe verwarming in de hal/toile9en en een stuk minder dan het 
begrote bedrag.  

Project Beveiliging (€ 1.300).  
De recorder en de camera buiten bij de kanEne bleken bij onderhoud 
defect en zijn vervangen.  

Project Hal, toile9en e.d. (€ 12.958)  
Zoals u zelf kunt aanschouwen is het groots aangepakt. Is er isolaEe 
aangebracht en alles opnieuw opgezet. De zoldervloer verstevigd en een 
nieuwe trap.   
Door de enorme inzet van Albert Feuth en zijn mannen hebben we de 
inhuur van extern sterk kunnen reduceren.  
  
Evenementen, bijzondere opbrengsten  
De baropbrengsten Ejdens evenementen als klaverjas, mosselavond e.d. 
zijn in de kanEne-inkomsten opgenomen, zoals de belasEngdienst 
vereist.  
Helaas is door gebrek aan belangstelling de barbequeavond niet 
doorgegaan en was de mosselavond een kleinere groep dan voorgaande 
jaren.  
De kosten zijn globaal te verdelen in vrijwilligersavond € 1.323: ALV € 
112; NieuwjaarsrecepEe € 269; Cursus AED € 20.  
Betaalkosten (vereniging € 379; kanEne € 727)  

23



Deze post neemt elk jaar met zeker 5% toe. De betaalkosten van de 
vereniging zijn de kosten om de girorekening en spaarrekeningen aan te 
houden incl. de nieuwe kosten van “klantenonderzoek”.   

De betaalkosten van de kanEne zijn de girorekeningen en betaalpassen 
van de kanEne-rekening; de kosten, die gemaakt moeten worden om 
contant geld af te storten en de pin-transacEes. Gelukkig wordt er 
steeds meer per pin betaald.  

  

Tot slot  

Mocht u voor de ledenvergadering al vragen hierover hebben, schroom 
dan niet met mij contact op te nemen via penningmeester@vtv-obl.nl.  

Uiteraard bereid op de vergadering nadere toelichEng te geven en zien 
u graag op de ledenvergadering.  
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Toelich?ng bij agendapunt 8 (aangepaste begro?ng 2025 en begro?ng 
2026)  

Herziening begroEng 2025  
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Elektriciteit  
Met de salderingsregeling zal dit naar verwachEng alleen de vaste 
kosten van de aansluiEng zijn.  

Kosten onderhoud complex  
In deze kosten is er rekening mee gehouden, dat we dit jaar weer de 
takkenberg leeg moeten laten halen (minstens € 750). Anders verschui_ 
deze post naar 2026.  

Kosten onderhoud gebouw  
Naast het normale onderhoud en onderhoudscontracten, komt hier 
eenmalig een bedrag voor nieuwe stoelen; vervanging van de AED-accu 
(ca. € 400), nieuwe brandblussers en nieuwe nooduitgang borden bij.  

Overige kosten  
BelasEngen verhoogd met 10% t.o.v. 2024 naar aanleiding van 
aankondigingen van de gemeente Hoeksche Waard. Verzekeringen en 
betaalkosten met 5% en overige kosten met 3%.  

Projecten 2025  
Project Elektrisch gereedschap  
De lange kabel blijkt te gevaarlijk te zijn om te gebruiken bij grotere 
vermogens. Nu gebruiken we een aggregaat van een tuinlid, maar daar 
moet er een komen van de vereniging zelf.  

Project Hal, toile9en  
Als alles volgens plan verloopt, zijn deze kosten al in 2024 verantwoord.  

Project Energiebesparing  
De wand onder raam aan de zuidzijde van de kanEne moet nog 
geïsoleerd worden.  

Project Hout buitenzijde west  
Bij de renovaEe van de toile9en bleek, dat er veel water door de 
planken komt aan de deurzijde van ons verenigingsgebouw, waardoor 
de staanders zijn aangetast. De vraag is wat men vindt als zij de planken 
er af gaat halen.  
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Eindresultaat 2025  
Naar verwachEng zullen wij een gepland tekort hebben van € 2.650, 
welke wij uit de reserves zullen moeten opnemen.  

BegroEng 2026  

  

  

Naar verwachEng komen we uit op een tekort van ca. € 1.115, welke 
eveneens uit de bestaande reserves gefinancierd zullen worden.  
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Zoals reeds aangegeven loopt de huurovereenkomst met de 
grondeigenaren op 31 december 2026 af. Het kan zijn dat reeds voor 
2026 er verandering komt in de grondhuurprijs en daarmee ook in de 
doorbelasEng hiervan aan de leden. Zeker voor 2027 moet rekening 
gehouden worden met een verhoging van de grondhuurprijs per m2.  
  
Projecten 2026  
Project Elektrisch gereedschap  
We verwachten, dat diverse gereedschappen in gebruik bij de tuindienst 
aan eind van hun levensduur zijn. Als we gaan vervangen zullen we 
overgaan op met accu aangedreven gereedschappen.  
  
Project beveiliging  
De lee_ijd van de camera’s komen aan hun einde. Wanneer precies ze 
het gaan begeven is nog niet te zeggen. De kosten zijn ca. € 500 per 
camera.  
  
Project venElaEe  
Om een betere energiezuinige luchtvenElaEe in de kanEne te krijgen, zal 
een warmtewisselaar nodig zijn.  

Toelich?ng bij agendapunt 9 (Vaststelling contribu?e 2026)  
Het voorstel van het bestuur is om de contribuEe en donaEe gelijk te 
houden aan 2025, zijnde:  
ContribuEe per lid / donaEe € 30,00 per jaar  
ContribuEe per m2 € 0,27 per m2/jaar  
  
De huidige grondhuur is € 0,37 per m2/jaar. Het is nog onzeker wanneer 
de nieuwe afspraken met de grondeigenaren over het nieuwe 
huurcontract zullen ingaan. Als de huurprijs voor de vereniging wijzigt, 
zullen wij dit aan de leden per in bezit zijnde m2’s doorberekenen. 
  
Penningmeester  
André Elderhorst 
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Toelich?ng bij agendapunt 10 (Verkiezing bestuursleden) 
Leen van der Meijde is statutair a_redend en hee_ zich herkiesbaar 
gesteld. 
Adri Brussaard hee_ zich teruggetrokken als bestuurslid. Het bestuur 
draagt Ewoud van der Ven voor om de plaats van Adri in te nemen als 
bestuurslid. Het bestuur verzoekt de vergadering in te stemmen met de 
aanstelling van Ewoud als bestuurslid. 
Tegenkandidaten kunnen conform de regels van het Huishoudelijk 
Reglement worden aangemeld 

Toelich?ng bij agendapunt 11 (Verkiezing reservelid kascommissie) 
Door het a_reden van Leo van der Heijden en het doorschuiven van 
Gerard Arends naar vast lid van de commissie moet er vanuit de 
vergadering een nieuw reserve lid voor de commissie gekozen worden. 
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Ingezonden kopij  
2024 Een drama?sch jaar voor druiven 
Al heel wat jaren geleden heb ik van de kinderen wat druivenstokken 
cadeau gekregen, die ik op mijn tuin geplant heb. Dit was één van de 
moderne rassen, die resistent zijn tegen meeldauw, volgens mij het ras 
Regent. Spuiten tegen meeldauw is dan niet nodig. Alle jaren kwamen 
hier behoorlijk wat druiven van af. In de afgelopen jaren heb ik bij wat 
professionele telers gezien hoe die de struiken snoeiden en leiden. Ik 
heb dit de laatste jaren ook zo gedaan. Eén of 2 gesteltakken aanhouden 
en de nieuwe ranken omhoog leiden en op een gegeven moment 
toppen. De druiven hangen dan mooi op één hoogte. Het is ook 
gemakkelijk om er een fijn net overheen te hangen, zodat de wespen er 
niet bij kunnen.  

Dit jaar star9e zoals eenieder hee_ 
ervaren nat en koud. De druiven 
liepen dan ook laat uit en bloeiden 
laat. In de loop van de zomer viel 
mij op dat de bladeren bont waren 
met gele vlekken en dat de druiven 
aan de trossen slecht ontwikkelden.  

Op de onderzijde van het blad 
waren bruine vlekken en wit 
schimmelpluis te zien. Dan toch 
meeldauw? Maar echte meeldauw 
groeit op het blad en is er eigenlijk 
af te wrijven.  

Gelukkig biedt Google ook in dit 
soort zaken uitkomt: dit was valse 
meeldauw, met de LaEjnse naam 
Peronospora viEcola. In Frankrijk noemt men dit Mildiou.  

30

Bovenzijde van een door valse 
meeldauw aangetast druivenblad



Valse meeldauwschimmels treden vooral op onder na9e 
omstandigheden. Dit is hetzelfde als bij aardappelziekte 
(Phythophthora). Wit (Bremia) in sla en wolf in spinazie zijn ook valse 
meeldauwschimmels.  

Valse meeldauw in druiven is een vrij hardnekkige schimmel. Hij blij_ 
over in afgevallen bladeren en andere resten op de grond. In het 
voorjaar, wanneer aan bepaalde voorwaarden is voldaan (meer dan 

10°C, meer dan 10 mm regen 
gedurende 48 uur of meer) treedt 
infecEe op.  

Hoe snel aantasEng zichtbaar 
wordt na infecEe is asankelijk van 
de temperatuur. 
  
Wat is hiertegen te doen?  
De middelen, die tegen echte 
meeldauw werken (spuitzwavel), 
werken niet tegen valse 
meeldauw.  

In het verleden werden er wel 
koperverbindingen gespoten. 
Hoewel koper een essenEeel 
element voor planten is, is koper 
tegenwoordig niet toegelaten als 
bestrijdingsmiddel.  

Koper is ook een zwaar metaal en in de hoeveelheden, waarin het als 
gewasbeschermingsmiddel gebruikt wordt, is niet meer toegestaan. In 
Nederland zijn geen middelen toegelaten tegen valse meeldauw in 
druiven, dus chemische bestrijding is niet mogelijk. Probeer 
gewasresten (blad, oude trossen) zo netjes mogelijk op te ruimen. 

Verder moeten we denk ik hopen op een droger en warmer voorjaar en 
zomer, zodat de schimmel geen kans krijgt.  
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meeldauw aangetast druivenblad



Laat de struiken niet te dicht worden, zodat er lucht in de struik kan en 
het blad en de trossen snel kunnen drogen. Wellicht is het zinvol om de 
eerste aangetaste bladeren zo snel mogelijk te verwijderen.  

Voor wie meer wil weten over valse meeldauw in druiven: 
www.wijnbouwersderlagelanden.nl/cursusse/druiventeelt/
schimmelziekten/valse-meeldauw 
   
Helaas gaat het niet alEjd 
helemaal zoals we zouden willen 
als hobbyteler. Een schrale troost 
is wellicht, dat ik las, dat ook 
professionele wijnbouwers in 
Nederland het afgelopen jaar erg 
weinig en soms niets te oogsten 
hadden door deze valse 
meeldauw. We zullen het even 
met Franse (of van elders) wijn 
moeten doen.  

Ewoud van der Ven  
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druiventros 



Bij-praten 

Bijpraten Januari 2025 

Als u dit leest zit de langste Ejd van de winter er al weer op. Terwijl de 
meeste volkstuinders nog niet meer kunnen doen dan alleen wat 
mijmeren over het komende jaar, is het bijenvolk al begonnen met de 
aanzet van een nieuw broednestje. De eerste bijtjes worden geboren 
om de oude winterbijen te vervangen. In april zijn alle winterbijen 
vervangen en kan het bijenvolk gaan groeien om eind mei, begin juni 
zich te delen door middel van een zwerm. En zo zit ik ook alvast wat te 
mijmeren. 

Hoe ontstaat crème-honing. 
De vraag die ik voor deze 
Tuinpraat heb ontvangen was 
hoe crème-honing ontstaat. 
Honing bestaat hoofdzakelijk 
uit verschillende enkelvoudige 
suikers. Voornamelijk 
Fructose en glucose en voor 
een klein deel een 
tweevoudige suiker 
(sacharose). De verhouding 
tussen de twee enkelvoudige 
suikers fructose en glucose 
bepalen, samen met de temperatuur, hoe snel de honing gaat 
kristalliseren.  

Bij kristalliseren worden in de vloeibare honing suikerkristallen gevormd. 
Bij 15°C of lager gaat dit sneller dan bij hogere temperaturen. Bij 
temperaturen hogere dan 300°C draait dit proces zich weer om en 
worden kristallen weer vloeibaar. Honing met een hoog fructosegehalte, 
zoals bijvoorbeeld acaciahoning, blij_ lang vloeibaar. Daarentegen zal 
honing met een hoog glucosegehalte, zoals koolzaadhoning, snel gaan 
kristalliseren. Koolzaadhoning kan zo snel kristalliseren dat imkers na het 
afnemen van de honingkamers niet te lang moeten wachten met de 
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honing uit de ramen te slingeren. De kans bestaat dan namelijk dat de 
honing al in de raat gaat kristalliseren waardoor deze vast in de raat blij_ 
zi9en en dus niet meer te oogsten is. 

De honing die in de kanEne te koop is, is a�omsEg van allerlei 
verschillende bloemen en hee_ een wisselende verhouding tussen de 
fructose en glucose asankelijk van de Ejd van het jaar waarin de nectar 
verzameld is. De voorjaarshoning gaat over het algemeen wat sneller 
kristalliseren dan de zomerhoning. Mocht de honing gaan kristalliseren 
dan is deze weer vloeibaar te maken door de honing te verwarmen tot 
maximaal 40°C. Dit kan bijvoorbeeld door de pot honing in een pan met 
warm water te ze9en. Of in oven of flessenwarmer waarbij de 
temperatuur te goed regelen is. 

Sommige mensen noemen het verschijnsel van het kristalliseren van 
honing ‘versuikeren’. Dit is echter niet juist. Bij ‘versuikeren’ wek je de 
indruk dat de honing verandert in kristalsuiker, het tweevoudige 
sacharose of sucrose, zoals het ook wordt genoemd. Dit is echter niet 
het geval. Kristalsuiker wordt geraffineerd uit o.a. suikerbieten. Honing is 
een product van honingbijen. Ik heb daar in de Tuinpraat van juni 2022 
uitgebreid over geschreven. De suikers in de honing nemen een 
kristalvorm aan maar het blij_ nog wel honing, alleen in een andere 
vorm. Meestal is een stuifmeelkorrel in de honing de kern waaraan de 
kristalvorming begint. Als dit proces ongestoord kan plaatsvinden 
ontstaan grote kristallen.  

Als de hele pot gekristalliseerd is, is de honing vaak erg hard en moeilijk 
uit de pot te halen. De grote kristallen geven ook het gevoel in de mond 
van harde korrels. Om dit te voorkomen kan je honing ook 
gecontroleerd laten kristalliseren. Je begint dan met vloeibare honing. 
Om het proces gecontroleerd op gang te brengen wordt deze honing 
geënt met heel fijn gekristalliseerde honing. Voor 30 kilo honing is een 
potje van 450 gram voldoende. Om zeker te zijn van goede fijn 
gekristalliseerde ‘ent-honing’ gebruik ik een potje eigen crème-honing 
van een vorig jaar en wrijf deze honing nogmaals extra fijn op een plat 
bord en de bolle kant van een eetlepel. Kleine beetjes tegelijk fijn 
wrijven en aan de vloeibare honing toevoegen.  
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Ik heb van Sinterklaas een morEer (vijzel 
met stamper) gekregen zodat ik dit 
fijnmaken de volgende keer nog 
professioneler kan aanpakken. 

Als de honing geënt is moet deze goed 
doorgeroerd worden. Dit doe ik met een 
speciale honingroerder. Het apparaat ziet 
eruit als een mixer waarmee je 
metselspecie in een kuip kunt maken.  

Onderaan de staaf van de roermachine 
zit een speciaal kop die de honing in 
beweging brengt zonder dat er lucht in 
de honing getrokken wordt. 

De machine maakt ook maar 300 omwentelingen per minuut. Het doel 
is om de fijne kristallen zo goed mogelijk door de 30 kilo honing te 
verdelen. De kleine kristallen ze9en andere honingmoleculen aan om 
ook kleine kristallen te vormen.  

Elke dag moet nu twee maal 5 minuten 
geroerd worden. De kristallen schuren 
langs elkaar heen waardoor het ontstaan 
van grote kristallen wordt voorkomen. 
Kleine stukjes van kristallen vormen weer 
nieuwe kristallen.  

Na ongeveer 3 weken zijn er zoveel fijne 
kristallen gevormd dat de honing zo dik 
geworden is als vla. Dan wordt het Ejd 
om de honing in potjes te doen. Als de 
crème nog dikker zou worden krijg ik de 
honing niet meer uit het honingvat.  

35

 
Mortier (vijzel met stamper)

Roerstaaf



Het vormen van fijne kristallen gaat na het oppo9en nog even door 
waardoor de honing zo dik wordt als chocoladepasta. De honing blij_ 
daardoor goed smeerbaar zonder dat je korrels in je mond voelt.  

Deze crème-honing is ideaal voor op de boterham, pannenkoek of 
andere etenswaar waar je de honing op kan smeren. Doordat deze 
crème-honing wat dikker is dan vloeibare-honing loopt deze niet zo snel 
van je brood af. Crème-honing hee_ ook een andere smaakbeleving. 
Doordat de fijne kristallen snel vocht uit de mond opnemen wordt de 
smaak intenser dan bij gewone vloeibare honing. Voor wie het eens 
proberen wil heb ik nog wel enkele potjes Crème-honing te koop. 

Mocht je zelf ook een vraag hebben over de bijen, voor een volgende 
Bij-Praten laat het me dan weten. Stuur een mailtje naar: 
Ltm.vanderheijden@gmail.com 

Leo van der Heijden 
Imker (tuin 136) 
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Ingezonden kopij door Adri Brussaard (tuin 74a) 
Eeuwig moes 
Eeuwig moes (Brassica oleracea) is een koolsoort. Maar het is een kool 
die niet de bekende bol vormt, zoals bijvoorbeeld savooiekool of 
spitskool dat doet. Maar het vormt wel veel blad. 

Eeuwig moes bloeit nooit en blij_ jarenlang leven. De plant vermeerdert 
zich doordat stukjes wortel of stengel opnieuw uitlopen. Je kan hem dus 
prima stekken of afleggen. Dat doe je het beste in april of mei, maar 
wanneer je een al bewortelde stek kan bemachEgen, dan komt het 
minder nauw. 

Eeuwig moes komt ieder jaar weer terug en is niet vorstgevoelig. 
Wanneer je de plant regelmaEg oogst of snoeit maakt hij doorlopend 
nieuw blad aan.  
Het is één van de vroegste voorjaarsgroenten en één van de lekkerste.  
De kool wordt per blad geoogst en gebruikt in een stamppot, soep of 
roerbakgerecht. Heel jong blad is zo mals dat het ook in een salade 
gegeten kan worden. 

Wil je het proberen? 
Van der Wal verkoopt zaad van Eeuwig moes (Brassica oleracea).   
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Neerslag op ons complex 
1 januari t/m 31 december 2023:  1261 mm 
1 januari t/m 31 december 2024:  1024 mm 

Jaap Visser (tuin 74a) houdt de neerslag ook bij. 
Wel zo leuk en we houden elkaar op de hoogte. 

 

Bloeiend tuinseizoen 2025 
De lente hangt in de lucht en het duurt nog maar even voordat de 
opgekweekte planten naar buiten kunnen. Dat wordt dan vaak ook wel 
de hoogste Ejd, want de kasjes en pla9e bakken staan tegen die Ejd 
overvol. 

Langzaam zien we de tuin weer groener worden, de eerste blaadjes 
verschijnen aan de bomen. Daar kijken we met z’n allen al maanden 
naar uit. Naar de bloesem in de kersenbomen en de eerste bloemen in 
de aardbeien etc. We moeten nog wel even geduld hebben. 
Bij deze wens ik u allen een fijn en gezellig tuinjaar toe. 
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Overzicht commissies binnen  de Volkstuinvereniging 

Schouwcommissie 
@: schouwcommissie@vtv-obl.nl 
Gerard van Oosten (tuin 128) 
Ewoud van der Ven (tuin 99) 
Scheidsman: Rens Abresch (tuin 117).  
 
Bouwcommissie 
@: bouwcommissie@vtv-obl.nl 
Gerard van Oosten (tuin 128) 
Ewoud van der Ven (tuin 99) 
Scheidsman: Rens Abresch (tuin 117). 
 
Tuincommissie 
@: tuindienst@vtv-obl.nl 
Albert Feuth (tuin 118) 
Willem Stok (tuin 129) 
Paul Bakker (tuin 132) 
 
Kan?necommissie 
@: kanEne@vtv-obl.nl 
Yolanda Lubeek (tuin 104) 
Martha Brussaard (tuin 74a) 
Leen van der Meijde (tuin 130a) 

AED  
@: secretaris@vtv-obl.nl 
Leen van der Meijde (tuin 130a)       

mailto:bouwcommissie@vtv-obl.nl
mailto:tuindienst@vtv-obl.nl
mailto:kantine@vtv-obl.nl
mailto:secretaris@vtv-obl.nl


 

Ar?kelen en prijzen via de verenigingswinkel 

De meststoffen zijn alleen verkrijgbaar Ejdens de openingsEjden 
van de kanEne. 

Zaterdag van 9.00 uur tot 17.00 uur 
Zondag van 14.00 uur tot 17.00 uur 

Opzegging lidmaatschap 
Het verenigingslid kan tegen het einde van het verenigingsjaar en met in 

inachtneming van een opzegtermijn van 8 weken schri_elijk het 
lidmaatschap opzeggen aan het bestuur (secretaris). 

Zie Huishoudelijk Reglement art. 8 lid 3. 

Landbouwkalk 2500 gr € 1,65
Kunstmest 12-10-18 2500 gr € 4,00
Superfosfaat 2500 gr € 2,80
Kali 60 2000 gr € 3,50
Kalkammonsalpeter* 2500 gr € 4,00
Culterra 2000 gr € 4,50
Patentkali 2000 gr € 3,00
Tonkinstokken groot 240/270 cm € 1,50
Tonkinstokken klein 180 cm € 0,60
Zand per kruiwagen € 2,25

* Kalkammonsalpeter wordt Nutramon


